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REVISTA PRESEI 
 

 Patronii companiilor de taxi cer ca proiectul de ordonanță de urgență care reglementează transportul 
alternativ de persoane în România să fie scos din dezbatere publică 
Șoferii de taxi amenință că intră în greva foamei. Sunt nemulțumiți de forma finală a proiectului ordonanței de 
urgență care reglementeză transportul alternativ de persoane. Taximetriștii cer retragerea acestuia. În schimb, 
reprezentații Uber, Clever și Bolt spun că reglementarea nu mai poate fi amânată. Numărul șoferilor care folosesc 
aceste aplicații s-a redus la jumătate, din cauza amenzilor. 
Aproape trei ore, reprezentații taximetriștilor și cei ai șoferilor particulari s-au contrazis cu privire la forma 
proiectului de ordonanță de urgență care reglementează transportul alternativ. Taximetriștii sunt nemulțumiți că 
șoferii Uber, Bolt și Clever ar putea conduce mașini mai vechi ca ale lor, de cel mult 15 ani, în condițiile în care 
limita la taxi este de 10 ani. Ei cer retragerea actului normativ. 
Taximetriștii au propus ca și mașinile șoferilor particulari să aibă o singură culoare. În replică, li s-a cerut ca 
particularii să poată lua clienți din stațiile taxi. Reprezentații companiilor specializate în transportul alternativ cer 
ca ordonanța să fie adoptată în prima ședință de Guvern. 
Reprezentații ministerelor Transporturilor și Comunicațiilor, co-inițiatorii actului normativ, spun că vor analiza 
amendamentele primite și vor modifica ordonanța dacă vor considera necesar. Proiectul actului normativ va fi 
trimis ministerelor pentru avizare, dar nu se știe când va fi adoptat în Guvern. 
Sunt discuții aprinse la ministerul Transporturilor, unde patronii companiilor de taxi cer ca proiectul de ordonanță 
de urgență care reglementează transportul alternativ de persoane în România să fie scos din dezbatere publică, a 
transmis reporterul TVR Cătălin Deacu pentru Telejurnal. 
Ei sunt nemulțumiți de mai multe prevederi din acest act normativ - cum ar fi vârsta maximă a mașinilor care, în 
cazul șoferilor Uber, Bolt sau Clever va fi de 15 ani, în timp ce, în cazul taximetriștilor este de 10 ani. 
În replică, reprezentanții companiilor care fac transport alternativ în România cer guvernului să adopte cât mai 
repede acest act normativ. În lips reglementării, șoferii parteneri riscă amenzi usturătoare la fiecare cursă  - între 
1000 și 5000 de lei - și chiar riscă să rămână fără plăcuțele de înmatriculare. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Semnal de alarmă din partea primarilor: Marile oraşe riscă să rămână în beznă, iar transportul în comun să fie 
paralizat! 
Apel de urgență din partea mai multor primari de mari orașe. Spun că bugetele de avarie pe care le au pentru al 
doilea an deja le pun în pericol funcționarea. Cel mai vocal dintre edili, Gabriela Firea, e cea care a folosit 
sintagma faliment nedeclarat cerând Guvernului banii promiși. 
Primarii spun că marile oraşe riscă să rămână în beznă, iar transportul în comun să fie paralizat. 
Gabriela Firea, primarul general al Capitalei: Acum, la Primăria Capitalei e un deficit de 1 miliard de lei, jumătate îi 
acoperim dintr-un împrumut, dar rămânem în continuare cu un deficit din 500 de miliarde de lei. Dacă nu mai sunt 
bani, nu mai pot fi asigurate subvențiile, iluminatul, să dotezi spitalele. 
Primarul Sectorului 3 dă vina pe Liviu Drganea. 
Robert Negoiţă - primarul Sectorului 3: Din punctul meu de vedere, el este de vina. Da, el, domnul Dragnea, care își 
posta pe Facebook win win situation, 60% din PIB către primării, iar după aia ne-au furat banii pe primele 3 luni. 
Bugetele alocate au fost măcelărite, e inacceptabil, niciun guvern nu și-a permis să facă. 
În plus, în sarcina primăriilor au intrat şi alte obligaţii. 
Nicolae Robu - primarul Timişoarei: S-au transferat către primării toate cheltuielile de salarizare a asistenților 
sociali, a persoanelor cu dizabilități. Noi avem venituri mai mari cu 40 milioane lei față de cât am avut în 2018 din 
această sursă, care e principala sursă, cotă parte din impozitul pe venit, dar cheltuielile cu salarizarea asistenților 
sociali sunt cu 62 de milioane de lei mai mari, înseamnă un plus de 22 milioane lei povară pe bugetul local. 
Mulţi edili au blocat angajările şi vor mări taxele locale. 
Decebal Făgădău, primarul Constanței: Sper ca în al 25-lea ceas să găsim o punte de dialog. Chiar dacă avem 
buget chibzuit, mă uit la sezonul rece 2019-2020, și la posibilitățile neexploatate pe care orașul le are. Deja am 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
luat măsuri, în sensul că am blocat angajările. Permitem doar pentru un post nou creat. După discuțiile cu 
sindicatele care cereau creştere, am limitat această creştere. Pentru anul viitor sunt programate măriri ale taxelor 
locale în 15%. 
Cu alte cuvinte, deficitul va fi acoperit din buzunarele oamenilor. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Deficitul comercial al României a crescut cu 35% în primele patru luni din 2019 
Deficitul comercial al României a avansat cu 34,8% în primele patru luni, faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut, 
la 5,04 miliarde de euro, arată datele publicate, luni, de Institutul Naţional de Statistică (INS). 
În primele patru luni din 2018, deficitul comercial a fost de 3,74 miliarde euro, potrivit datelor INS. 
În primele trei luni din 2019, deficitul comercial era de 3,65 miliarde euro, cu 33,9% faţă de aceeaşi perioadă a 
anului trecut. 
În primele patru luni din 2019, deficitul balanţei comerciale a fost de 5,04 miliarde euro, mai mare cu 1,3 miliarde 
euro decât cel înregistrat în aceeaşi perioadă a anului trecut. 
În aprilie 2019, exporturile au însumat 5,53 miliarde euro, iar importurile au însumat 6,92 miliarde euro, rezultând 
un deficit de 1,38 miliarde euro. Faţă de aprilie 2018, exporturile din aprilie 2019 au crescut cu 5,7%, iar 
importurile au crescut cu 10,6%. 
În primele patru luni, ponderi importante în structura exporturilor şi importurilor au fost deţinute de maşini şi 
echipamente de transport (48% la export şi 36,9% la import) şi alte produse manufacturate (32% la export şi 
respectiv 30,3% la import). 
Valoarea schimburilor intra-UE28 de bunuri în primele patru luni a fost de 17,91 miliarde euro la expedieri şi de 
21,131 miliarde euro la introduceri, reprezentând 77,6% din total exporturi şi 75,2% din total importuri. 
În 2018, deficitul comercial al României a avansat cu 16,8%, faţă de anul anterior, până la 15,1 miliarde euro.  
(Sursa: News.ro) 
 

 Şedinţa PSD despre Congres | Dăncilă: Nu îl judec pe Dragnea, dar trebuie schimbat modul de lucru. Să fie 
conducere colectivă/ Firea anunţă că nu va candida/ Buzatu: Nu vreau să îmi exprim susţinerea faţă de nimeni/ 
Premierul primeşte suportul Organizaţiei de femei  
Primarul Capitalei, Gabriela Firea, a reiterat, luni, ideea potrivit căreia nu va participa la Congresul PSD de pe 29 
iunie şi nu va candida pentru nicio funcţie în partid, precizând că în perioada respectivă are programată operaţia. 
Edilul a ţinut că sublinieze că nu îi e frică de competiţie. Biroul Permanent Naţional al PSD s-a reunit, luni, la sediul 
din Kiseleff. Social-democraţii au discutat despre pregătirea Congresului extraordinar şi noile propuneri de 
vicepremieri, Eugen Teodorovici şi Ştefan Radu Oprea fiind printre variante au spus surse din partid pentru 
MEDIAFAX. 
UPDATE 14.00 Dăncilă, la finalul şedinţei: Nu îl judec pe Dragnea, dar trebuie schimbat modul de lucru. Să fie 
conducere colectivă 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat că nu vrea să facă o evaluare a conducerii lui Liviu Dragnea, dar viitorul 
preşedinte trebuie să fie unul deschis, care să ia deciziile împreună cu colegii din partid şi nu unul care să decidă 
singur. 
"Am înfiinţat un grup de lucru pentru programul politic şi unul care presupune o legătură dintre Consiliul Naţional 
şi Guvern, legat de programul de guvernare. Nu am vorbit despre candidaturi la şefia partidului, dar sper să avem 
mai mulţi candidaţi pentru că nu e bine să avem un candidat unic şi cei care vor să candideze să facă acest lucru. 
Să fie un om echilibrat, să adune în jurul lui, să aibă răbdare să îşi asculte colegii, să se consulte cu forurile 
statutare din partid, decizia nu trebuie să o ia preşedintele, pentru că decizia, dacă e bună toţi să se bucure de 
acest lcuru, dacă nu, toţi să îşi asume", a declarat Viorica Dăncilă. 
Tot legat de conducerea partidului, Dăncilă spune că trebuie să fie una colectivă. 
"Un preşedinte PSD trebuie să fie pro-european, ataşat valorilor europene. Un preşedinte PSD trebuie să fie un om 
care să genereze un val de credibilitate, în primul rând între colegi.să fie hotărât, să nu se sperie la primul 
obstacol". 
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Întrebată dacă aceste criterii invocate nu vin în opoziţie cu tot ce a reprezentat Liviu Dragnea la conducerea 
partidului, Dăncilă a declarat: "Nu aş vrea să îl judec pe Dragnea, dar să schimb modul de lucru, decizia nu trebuie 
luată de un om. Să avem răbdarea să îi ascultăm pe toţi". 
UPDATE 13.10 Rovana Plumb, despre Organizaţia de femei a PSD: Cu siguranţă va vota pentru doamna Viorica 
Dăncilă 
Rovana Plumb a declarat, luni, la ieşirea de la Biroul Permanent Naţional, că, în eventualitatea în care premierul 
Viorica Dăncilă va candida pentru funcţia de preşedinte a PSD, Organizaţia de femei o va vota „cu siguranţă”. 
„Am avut o întâlnire a colegelor parlamentari, deputate şi senatoare împreună cu doamna Viorica Dăncilă, şi Prim-
Ministru, pentru a discuta despre modul în care vom acţiona politic în perioada următoare, respectiv mesajul de 
unitate şi solidaritate pentru că avem nevoie de stabilitate pentru continuarea guvernării aşa cum s-a decis în 
Comitetul Executiv Naţional.”, a declarat Rovana Plumb. 
Rovana Plumb a adăugat că în perioada următoare va avea o reuniunie a organizaţiei de femei a PSD, pentru 
sabilirea calendarului de acţiuni până la Congresul din 29 iunie. 
„De asemenea vom avea în perioada următoare o reuniune a Comitetului Executiv al organizaţiei de femei – 
perioada următoare însemnând săptămâna viitoare dată care va fi anunţată public pentru a stabili calendarul de 
acţiuni până la Congres, în funcţie de deciziile care se vor lua astâzi în Biroul Politic Permanent privind delegaţiile, 
un număr mai mare de delegate la Congres în conformitate cu prevederile statutare dar şi a faptului că 
organizaţia de femei reprezintă 45% din numărul total de colege şi colegi pe care îl reprezintă PSD.”, a adăugat 
aceasta. 
Întrebată dacă reprezentarea femeilor o va ajuta pe Premierul Viorica Dăncilă, Rovana Plumb a răspuns: „Dacă 
doamna Viorica Dăncilă va candida la funcţia de preşedinte al PSD cu siguranţă Organizaţia de femei pe care o 
cunoaşteţi, întotdeauna unită şi solidarăm, cu siguranţă va vota pentru doamna Viorica Dăncilă”. 
Aceasta a făcut un portret al viitorului preşedinte al partidului, adăugând că Viorica Dăncilă „va face faţă” în 
eventualitatea în care va fi aleasă. 
„Noul preşedinte al PSD trebuie să fie o persoană puternică, o persoană fermă, o persoană care să ştie clar care 
sunt paşii următori pentru Partidul Social Democrat, partid format din noi, toţi membrii, care am înţeles, votul dat 
pe 26 mai, se analizează în continuare şi eu sunt convinsă că doamna Viorica Dăncilă va putea face faţă”. 
Biroul Permanent Naţional al PSD s-a reunit, luni, la sediul din Kiseleff. Social-democraţii urmează să discute 
despre pregătirea Congresului extraordinar şi noile propuneri de vicepremieri 
UPDATE 12.11 Ecaterina Andronescu, după şedinţa BPN PSD: Am vorbit despre moţiunea de cenzură 
Ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu, a declarat, luni, după participarea sa la BPN PSD, că a vorbit despre 
moţiunea de cenzură ce va fi depusă de Opoziţie la adresa Guvernului. Anterior, premierul Viorica Dăncilă a 
discutat cu liderul ALDE Călin Popescu Tăriceanu despre acest subiect. 
"În principal am vorbit despre ce ar trebui să facem, să strângem rândurile şi să ieşim din această stare de 
încrâncenare după alegeri. Am vorbit şi despre moţiune", a spus Ecaterina Andronescu la ieşirea din sediul PSD din 
Bulevardul Kiselleff. 
Întrebată dacă va candida pentru o funcţie în PSD la congresul organizat de partid pentru alegerea conducerii la 
sfârşitul lunii iunie, aceasta a răspuns: "O să mă gândesc". 
Preşedintele interimar al PSD, Viorica Dăncilă, a discutat, luni dimineaţă, cu preşedintele ALDE, Călin Popescu 
Tăriceanu, despre moţiunea de cenzură care va fi depusă în curând de către partidele de Opoziţie, au declarat 
pentru MEDIAFAX surse politice. Discuţiile au avut loc în biroul liderului ALDE din Parlament. 
Partidele de Opoziţie au anunţat că vor depune o moţiune de cenzură la adresa Guvernului. Preşedintele PNL, 
Ludovic Orban, a afirmat că textul moţiunii este aproape gata şi că se poartă negocieri cu toate partidele 
parlamentare. În acest context, Kelemen Hunor a anunţat că UDMR va vota moţiunea de cenzură. 
UPDATE ora 11.50 Buzatu: Nu vreau să îmi exprim susţinerea faţă de nimeni. Aştept să văd cine candidează 
Dumitru Buzatu, lider al PSD Vaslui, a declarat, luni, înaintea şedinţei BPN PSD, că nu vrea să-şi exprime susţinerea 
faţă de nimeni din partid, precizând că aşteaptă să vadă cine va candida pentru funcţia de preşedinte al Partidului 
Social Democrat. 
"Nu pot să vă spun. Deocamdată nu m-am gândit în acest week-end la criterii. Probabil că cei care vor pregăti 
Congresul vor găsi şi o listă de criterii, procedurile, modurile în care se va desfăşura Congresul şi alegerea 
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preşedintelui. În fruntea PSD poate să fie oricare dintre cei care îşi doresc să candideze şi să îşi asume funcţia de 
preşedinte", a declarat Dumitru Buzatu, lider al PSD Vaslui, înaintea şedinţei BPN PSD. 
Întrebat dacă o susţine pe Viorica Dăncilă în fruntea PSD, acesta a replicat: "Nu aş vrea să mai repet o glumă 
arhicunoscută. Nu vreau să îmi exprim susţinerea faţă de nimeni pentru că aştept şi eu să văd care sunt aceia care 
vor să candideze pentru funcţia de preşedinte. Dacă ar fi să deconteze (cel care va câştiga funcţia de preşedinte 
PSD , pentru eşecul de la europarlamentare -n.r.) înseamnă că după ce va câştiga alegerile să îşi dea demisia 
probabil din funcţia de preşedinte. Avem un moment de analiză care va fi ulterior acestor frământări şi vom vedea 
care sunt concluziile care au generat acest rezultat şi vom vedea ce trebuie să facem". 
Şedinţă la PSD, pregătiri de Congres. Gabriela Firea anunţă că nu va candida: Nu mă tem de competiţie/ 
Primarul General, despre cine se califică pentru alegerile prezidenţiale din partea PSD 
"Am motiv să-mi reprogramez operaţia? Am înţeles că nu există niciun motiv. Dar nu vor fi scoase la concurs, ca să 
mă exprim ca la multinaţionale, decâtpoziţia de preşedinte, preşedinte executiv şi secretar, cele care care sunt 
interimar, nu cele de vicepreşedinţi. Nu (voi candida- n.r.). Repet, nu pot să particip la Congres pentru că exact în 
acea perioadă eu am programată acea intervenţie chirurgicală. orice se poate reprograma că doar nu mă oprerez 
în străinătate la un profesor mare care nu mă operează decât în ziua şi ora de ..Mă operez în România, la Spitalul 
Cantacuzino, cu aceiaşi medici extraordinari, cu care am fost şi în operaţia anterioară", a declarat Gabriela Firea, 
înaintea şedinţei BPN PSD. 
Edilul a precizat că nu îi e frică de competiţie în partid, lăsând să se înţeleagă că nu-şi doreşte o funcţie de 
vicepreşedinte. 
"Nu mă tem de competiţie, dar trebuie să-ţi doreşti foarte mult un anumit lucru. Sunt mai multe aspecte pe care 
nu pot să le spun în faţa dumneavoastră, ele trebuie spuse în partid şi acolo să rămână", a mai spus Firea. 
PSD va organiza şedinţa Congresului pe 29 iunie. 
Firea, despre prezidenţiabilul PSD: E mai normal ca partidul să îşi măsoare liderii 
Gabriela Firea a declarat luni, cu privire la prezidenţiabilul PSD, că formaţiunea are suficienţi lideri care pot 
reprezenta cetăţenii şi că este normală o analiză în care să propună partidul persoanele care vor fi testate, nu să 
se autopropună politicienii. 
"Nu mi s-a propus. Deocamdată am fost anunţaţi că se va realiza o largă cercetare ştiinţifică în ţară pentru a arăta 
ce a determinat scăderea la jumătate a procentului la alegerile europarlamentare şi apoi principalii lideri ai 
artidului să fie testaţi. Despre mine nu am cerut niciodată nimic.", a declarat Gabriela Firfea, înainte de şedinţa 
PSD de luni. 
"Mi se pare un disconfort pe colegi să se autopropună. E mai normal ca partidul să îşi măsoare liderii .Cum să spui: 
dragi colegi, vă rog să mă introduceţi în sondaj", a mai spus Firea.. 
Întrebată dacă ar trebui să fie un candidat din exteriorul formaţiunii, Firea a afirmat: "Cred că PSD are în acest 
moment câţiva lideri care pot să îi reprezinte pe români cu cinste". 
Firea: Dăncilă nu a fost lăsată să se implice în realizarea legii bugetului de stat 
Primarul general al Capitaşei, Gabriela Firea, a declarat, luni, înaintea şedinţei BPN PSD, că premierul Viorica 
Dăncilă le-a spus vineri în şedinţa Comitetului Executiv, că nu a fost lăsată să se implice în realizarea legii bugetului 
de stat, precizând că "altcineva a făcut bugetul, politic". 
Edilul a dat vina pe Guvernul Viorica Dăncilă, condus de facto de Liviu Dragnea, spune Gabriela Firea, pentru riscul 
de faliment iminent în care se află acum Primăria Capitalei şi cele de sector. 
"Guvernul României, cel care a fost condus de facto de către fostul preşedinte al partidului, este vinovat. Nu doar 
pentru situaţia de la Primăria Capitalei, ci şi pentru situaţia de la sectoare, pentru că lor le-au dat mulţi bani, dar 
doar pe hârtie, nu au mai ajuns acei bani. Eu le-am spus şi colegilor mei, dacă erau solidari cu mine, probabil şi nu 
mă lăsau singură anul trecut în faţa fostului preşedinte al PSD, să ne calce în picioare, probabil că situaţia se 
îmbunătăţea. La fel şi în ţară, am înţeles că va fi o întâlnire a Asociaţiei Municipiilor din România cu doamna 
premier şi cu domnul ministru de Finanţe pentru a elucida situaţia, pentru că în buget lucrurile arată roz, dar, în 
fapt, lucrurile sunt dezastruoase şi repet, nu doar pentru noi, să nu se mai agite adversarii noştri pentru că ne vom 
repoziţiona şi vom ieşi cu siguranţă din această situaţie dificilă", a declarat Gabriela Firea. 
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Primarul general al Capitalei a relatat că, vineri, în şedinţa Comitetului Executiv a partidului, preşedintele 
interimar PSD Viorica Dăncilă le-a spus că nu a fost lăsată se se implice în realizarea legii bugetului de stat, banii 
fiind repartizaţi politic. 
"Doamna premier ne-a spus şi vineri, în Comitetul Executiv, când şi colegul meu Daniel Băluţă şi eu am ridicat încă 
o dată problema situaţiei dificile din punct de vedere financiar, pentru că nu se respectă practic legea bugetului, ni 
s-a alocat o sumă mică, dar nici măcar acea sumă mică nu este transferată de la Finanţe la Primăria Capitalei. 
Singurul venit al Primăriei Capitalşei este această repartiţie din impozitul pe venit de la Ministerul de Finanţe şi 
sunt banii bucureştenilor şi ei trebuie să fie transferaţi pentru bucureşteni la Primăria Capitalei şi la cele de sector. 
Doamna premier ne-a spus că nu a fost lăsată să se implice în realizarea legii bugetului de stat pentru că lucrurile 
ar fi arătat altfel. Ştiţi bine care a fost atunci situaţia, a spus că nu a fost lăsată şi că altcineva a făcut bugetul, 
politic",a mai spus Gabriela Firea. 
Edilul a precizat că săptămâna aceasta va avea loc o întâlnire a primarilor de municipii cu ministrul de Finanţe şi cu 
premierul Viorica Dăncilă. 
"Acum a promis că se va implica (Viorica Dăncilă -n.r.) astfel încât măcar ce este prevăzut în legea bugetului, aşa 
puţin cât e, dar măcar acel puţin măcar să vină în mod sistematic şi regulat şi să vă spun şi de ce, pentru că 
degeaba ar putea să vină la un moment dat pe sistemul regularizării sumele în decembrie pentru că noi nu mai 
putem să plătim nimic la acel moment", a conchis Firea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul vrea să înființeze un departament de infrastructură în subordinea sa, care să monitorizeze 
săptămânal proiectele pe autostrăzi 
Voi înființa un departament de infrastructură la Guvern care să monitorizeze săptămânal progresele făcute în 
construcția de autostrăzi - a spus luni seara premierul Viorica Dăncilă, în emisiunea România 9, la TVR. Ea a 
adăugat că firmele care nu-și respectă contractele trebuie să plece și că va avea o discuție cu ministrul Răzvan Cuc 
despre directorul actual al CNAIR, Narcis Neaga. 
Premierul Viorica Dăncilă: "Vreau să fac un departament al infrastructurii sub coordonarea primului ministru, în 
care săptămânal să văd progresele făcute pe fiecare obiectiv în parte. Sunt atâția angajați la CNAIR! Eu cred că 
dacă ar merge pe fiecare obiectiv și ar sta acolo, cu o foaie de parcurs - ce se execută zilnic  - am avea mai multe 
șanse decât dacă stăm în birou și vrem să coordonăm de acolo. Mai mult, firmele care nu se încadrează în 
termene trebuie să plece. Voi vorbi cu dl Cuc să vedem cât de important este pentru proiectele viitoare Narcis 
Neaga". 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Codul administrativ, motiv de dispute. Ar urma să fie adoptat printr-o ordonanță de urgență a guvernului 
Pensiile speciale pentru aleșii locali rămân în noua variantă a Codului administrativ propus de Ministerul 
Dezvoltării Regionale și Administrației Publice. La fel și alte prevederi care au generat dispute în spațiul public. 
Proiectul urmează să fie adoptat prin ordonanță de urgență, ceea ce a pus pe jar sindicatele din administrația 
publică. 
În ședința de marți a guvernului, proiectul Codului administrativ este pus la primul punct. 
Specialiștii în administrație publică spun însă că nu e nicio urgență și că acest cod ar trebui analizat în detaliu 
înainte de a fi adoptat. 
Printre cele mai disputate prevederi se numără trecerea de la majoritatea de două treimi la majoritatea simplă 
în cazul deciziilor cu privire la patrimoniu. 
Proiectul păstreaza pensiile speciale pentru aleșii locali: primari, viceprimari, președinți și vicepreședinți de 
consilii județene. O prevedere care a generat dispute! 
Proiectul prevede că minorităţile naţionale pot folosi limba maternă în relaţia cu statul, în localităţile în care 
ponderea acestora depășește 20%. Și şedinţele consiliului local se pot desfăşura în limba minorităţii naţionale, 
dacă cel puțin 20% dintre consilieri aparţin acelei minorități. Primarul are obligația de a asigura traducerea în 
limba română. 
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În noiembrie 2018, judecătorii CCR au admis sesizările depuse de preşedintele Klaus Iohannis şi de opoziţie, care 
au contestat introducerea pensiilor speciale şi folosirea limbii minorităţilor în administraţia locală, pe motiv ca 
sunt neconstituţionale. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Viorica Dăncilă, discuţii cu Călin Popescu Tăriceanu despre moţiunea de cenzură anunţată de opoziţie 
Preşedintele interimar al PSD, Viorica Dăncilă, discută, la ora transmiterii acestei ştiri, cu preşedintele ALDE, Călin 
Popescu Tăriceanu, despre moţiunea de cenzură care va fi depusă în curând de către partidele de Opoziţie, au 
declarat pentru MEDIAFAX surse politice. 
Discuţiile au loc în biroul liderului ALDE din Parlament. 
Partidele de Opoziţie au anunţat că vor depune o moţiune de cenzură la adresa Guvernului. Preşedintele PNL, 
Ludovic Orban, a afirmat că textul moţiunii este aproape gata şi că se poartă negocieri cu toate partidele 
parlamentare. 
În acest context, Kelemen Hunor a anunţat că UDMR va vota moţiunea de cenzură. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Meleşcanu, marţi, la Ora Guvernului la Cameră, în timp ce Senatul votează moţiunea la adresa lui 
Camera Deputaţilor dezbate, marţi, de la ora 16.00, la Ora Guvernului solicitarea PNL pentru ca Teodor 
Meleşcanu să dea explicaţii în legătură cu problemele votului în diaspora. Simultan, Senatul dezbate şi votează 
moţiunea simplă a Opoziţiei la adresa ministrului de Externe. 
Ora Guvernului solicitată de liberali are tema „Dreptul la vot al Diasporei călcat în picioare de ministrul 
Meleşcanu. Şi grupul parlamentar al USR a cerut invitatea ministrului de Externe tot pe subiectul „Blocarea votului 
românilor din diasporă”. 
Senatul dezbate şi votează, tot marţi de la ora 16.00 moţiunea simplă la adresa lui Teodor Meleşcanu. PNL şi USR 
invocă faptul că oficialul din Guvern a dorit limitarea numărului de persoane care să poată vota la 
europarlamentare, pe 26 mai, în secţiile din străinătate. 
„Încă din 2016, USR s-a opus numirii domnului Meleşcanu în fotoliul de ministru al afacerilor externe. Aveam 
motive temeinice să ne îndoim încă de pe atunci de modul în care dumnealui va fi ştiut să ghideze ministerul într-
o perioadă atât de bogată în evenimente şi importantă pentru România şi pentru Uniunea Europeană. (...) Este 
evident că aţi dorit limitarea numărului de persoane care să poată vota pe 26 mai în secţiile din străinătate. Aţi 
încălcat un drept constituţional fundamental al cetăţenilor acestui stat. În numele democraţiei republicii noastre, 
vă cerem să vă daţi demisia pentru restricţionarea dreptului de vot al cetăţenilor”, arată textul moţiunii simple, 
semnată de PNL şi USR, la adresa ministrului de Externe. 
Senatorii USR şi PNL arată că ministrul a decis să ignore nevoia de mobilizare a resursei umane în secţiile de 
votare, în urma experienţei alegerilor din 2014 şi 2016. 
Politicienii Opoziţiei îi reproşează ministrului Afacerilor Externe că în Florenţa, unde locuiesc 10.000 de români, în 
2016 au fost două secţii de votare iar anul acesta nu a mai existat niciuna. De asemenea, potrivit moţiunii, în 
Atena a fost o singură secţie de votare faţă de ultimele alegeri din 2016, când au fost două. 
Senatorii mai reclamă în textul moţiunii şi numărul insuficient de buletine de vot la unele secţii din afară şi lipsa 
urnelor de vot suplimentare. 
De asemenea, politicienii Opoziţiei mai atrag atenţia şi asupra altor aspecte din mandatul lui Teodor Meleşcanu, 
precum mutarea ambasadei din Israel de la Tel Aviv la Ierusalim. Alt aspect invocat în moţiunea simplă la adresa 
ministrului de Externe este intrarea României în Schenghen. 
Nu în ultimul rând, senatorii notează că ministrul de Externe, din 2016 până în prezent, a întreţinut "o poziţie 
oscilantă" în ceea ce priveşte relaţia României cu Federaţia Rusă. 
În schimb, în raportul privind votul din Diaspora trimis premierului Viorica Dăncilă, MAE susţine că printre factorii 
care au dus la cozile formate la votul la europarlamentare se numără suprapunerea referendumului cu 
europarlamentare şi ”acţiuni coordonate de aducere la vot a unui număr mare de cetăţeni cu 5-6 autocare”. 
„MAE a aprobat toate cererile misiunilor de constituire a secţiilor de votare în străinătate, respectiv a 
propunerilor înaintate de către comunităţile de cetăţeni, totalizând un număr de 441 secţii de votare. Problema 
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secţiilor de votare care vor trebui să gestioneze două scrutine a apărut în contextul anunţării de către Preşedinte 
a referendumului în aceeaşi zi cu alegerile europarlamentare. În aceste condiţii, MAE a trimis în paralel o nouă 
circulară tuturor ambasadelor atrăgând atenţia că este necesar să se facă un efort deosebit pentru o activitate cât 
mai eficientă şi a solicitat şefilor misiunilor diplomatice şi consulare mobilizarea tuturor resurselor pentru 
desfăşurare în cele mai bune condiţii a procesului de vot”, transmite MAE. 
Ministerul de Externe precizează, în raport, că procesul de vot în Diaspora a fost îngreuna şi de funcţionarea 
comisiilor din secţiile de votare în străinătate, din cauza faptului că unele partide nu au fost interesate să 
desemneze reprezentanţi în comisii. 
„O altă cauză se referă la sistemul STS de monitorizare a prezenţei la vot şi de prevenire a votului ilegal (dublu). 
Fiecare secţie a fost dotată cu 1-2 tablete (una pentru a fi utilizată în procesul de votare şi cealaltă de rezervă). 
Problema nu a constat atât în funcţionarea sistemului, cât în deficienţele antrenate de viteza redusă a Internetului 
în diferite ţări şi locaţii”, conchide MAE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrii de externe ungar si roman cauta solutii pentru cimitirul din Valea Uzului 
Ministrul ungar de externe Peter Szijjarto si Teodor Melescanu au discutat, luni seara, pe tema cimitirului militar 
din Valea Uzului, insistand asupra unei solutii pasnice. 
In cursul acestei discutii telefonice Szijjarto a solicitat ca ministerele apararii roman si ungar sa inceapa 
consultarile "in vederea restabilirii ordinii conform obligatiilor bilaterale si internationale" la cimitirul din Valea 
Uzului, relateaza agentia MTI. 
Potrivit MTI, cei doi ministri au insistat asupra unei solutionari pasnice a chestiunilor ce privesc acest cimitir. 
Cimitirul de la Valea Uzului se afla in centrul unei dispute intre autoritatile din comuna Sanmartin judetul Harghita 
si liderii UDMR, pe de o parte, si autoritatile din Darmanesti judetul Bacau, pe de alta parte. 
Acest cimitir al eroilor, cel mai mare din judetul Harghita, adaposteste ramasitele pamantesti a peste 1.300 de 
militari decedati in Primul si al Doilea Razboi Mondial, din mai multe tari. 
Povestea conflictului 
Autoritatile locale din orasul Darmanesti, judetul Bacau, au decis sa ridice in cimitir mai multe cruci in memoria 
soldatilor romani cazuti si un monument pentru eroii care si-au dat viata acolo, indiferent de nationalitate, dar 
autoritatile din Sanmartin si liderii UDMR sustin ca demersul este ilegal, intrucat cimitirul se afla in domeniul 
public al comunei harghitene iar crucile ar fi amplasate pe locul unor potentiale morminte nedescoperite ale 
soldatilor maghiari. 
Guvernul roman a anuntat sambata ca a cautat solutii in spiritul asigurarii dreptului neingradit al fiecaruia de a-si 
comemora eroii si de a cinsti memoria tuturor celor care au aparat libertatea, integritatea si demnitatea 
poporului roman cu jertfa suprema. 
Una dintre propuneri, conform unui comunicat emis de guvernul roman, vizeaza preluarea administrarii de catre 
Ministerul Apararii Nationale a Cimitirului eroilor cazuti in cele doua razboaie mondiale - Valea Uzului si 
consacrarea statutului de cimitir international, avand in vedere faptul ca in aceasta necropola sunt inhumati 
militari de mai multe nationalitati. Insa orice decizie va fi luata dupa consultari cu toate partile implicate, 
precizeaza guvernul. 
Dar agentia MTI scrie ca o declaratie a MAE ungar il citeaza pe Melescanu afirmand ca premierul roman Viorica 
Dancila a dispus Ministerului roman al Apararii sa preia administrarea cimitirului si ca partea ungara a fost de 
acord cu aceasta decizie. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Meleşcanu nu-şi asumă haosul de la votul din Diaspora: Ca să fie foarte clar - organizarea alegerilor revine 
BEC/ Am chemat la consultări ambasadorii / Prezentăm şi propunere de lege cu vot anticipat prelungit 
Ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, a declarat, luni, că de pregătirea şi organizarea alegerilor din diaspora se 
ocupă Biroul Electoral Central, iar instituţia pe care o conduce nu are decât responsabilitatea de a asigura sprijin 
logistic. 
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„În ceea ce priveşte alegerea pentru Parlamentul European. Vreau să precizez un lucru important. În ceea ce 
priveşte pregătirea şi organizarea alegerilor din Parlamentul European, revine BEC. Există şi prevederi care se 
referă la Ministerul Afacerilor Externe (MAE). MAE asigură logistic procesul de votare. Ca să fie foarte clar. 
Responsabilitatea este a Biroului Electoral pentru secţiile de votare. Ministerul Afacerilor Externe are obligaţia de 
sprijin logistic”, a declarat Teodor Meleşcanu. 
Potrivit ministrului, în data de 8 februarie, MAE a transmis o circulară la toate misiunile diplomatice prin care a 
cerut propuneri privind centrele de votare existente în străinătate şi dacă este cazul să fie suplimentat numărul 
acestora. 
„Am solicitat şi tuturor ambasadorilor ca propunerile să ţină seama de numărul de români (...) şi, în al doilea rând, 
să obţină de la autorităţi aprobarera de a deschide noi centre de votare”, a mai spus Meleşcanu. 
„În peste 400 de secţii nu au existat probleme. S-au desfăşurat în condiţii legale. La mai multe secţii au avut loc 
incidente şi, ce este cel mai grav, este că o parte a cetăţenilor nu au reuşit să voteze”, a mai punctat ministrul de 
Externe. 
Precizările vin după ce, la alegerile din 26 mai, mulţi dintre cetăţenii români din diaspora nu au putut vota din 
cauza cozilor imense formate la secţiile de vot. 
Meleşcanu:Principala problemă a fost că, în loc de un scrutin, am avut două. A fost îngreunat timpul 
Ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, consideră că principala problemă privind modul în care s-au desfăşurat 
alegerile în diaspora a fost aceea că pe 26 mai au fost două scrutine în loc de unul, ceea ce a îngreunat procedura 
şi a condus la triplarea timpului alocat votului. 
„Începând cu ora 16:00-17:00, văzând că e un număr mare de oameni, au solicitat prelungirea procesului de vot 
după oră 21:00. Din păcate ne au răspuns că nu pot să răspundă la această cerere a noastră, având în vedere că 
potrivit legii toate alegerile se desfăşoară în acelaşi interval de timp. Principală problemă a fost că în loc de un 
scrutin am avut două, în loc de un buletin de vot am avut trei buletine de vot. A fost îngreunat timpul. Dacă în 
general durează două minute timpul de votare, acum, odată cu aducerea referendumului a făcut că timpul să se 
tripleze, ceea ce a dus şi la aceste probleme”, a declarat ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu. 
Precizările vin după ce, la alegerile din 26 mai, mulţi dintre cetăţenii români din diaspora nu au putut vota din 
cauza cozilor imense formate la secţiile de vot. 
La acel moment, către Biroul Electoral Central a fost înaintată cererea de a fi prelungit programul de votare din 
diaspora, însă instituţia refuzat. 
Meleşcanu cheamă la discuţii ambasadorii: Prezentăm şi propunere de lege cu vot anticipat prelungit 
Ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, a declarat că a transmis premierului raportul organizării alegerilor în 
diaspora şi a stabilit discuţii cu reprezentanţii ambasadelor din ţările unde au fost probleme cu votul. Totodată, va 
fi prezentat şi un draft de lege privind votul anticipat prelungit. 
Teodor Meleşcanu a precizat că a prezentat deja raportul premierului Viorica Dăncilă privind modul în care au fost 
organizate alegerile în diaspora. 
„Primul lucru a fost să chemăm la consultări mai multe ambasade, cele în cadrul cărora alegerile s-au desfăşurat 
cu greutate. Cu această ocazie vom discuta, vom analiză cauzele şi responsabilităţile şi ne vom concentra pe 
stabilirea unor propuneri de modificare a legii”, a declarat Teodor Meleşcanu. 
Ministrul de Externe a mai subliniat că va prezenta şi o propunere de lege privind votul anticipat prelungit. 
„În paralel cu această discuţie pe care o vom avea aici, la minister, vom prezenta şi o propunere de lege, cu vot 
anticipat prelungit”, a subliniat Meleşcanu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Carmen Dan: Informarea privind alegerile, pe site-ul MAI. Vinovatul de serviciu e Carmen Dan pentru orice / 
Trebuie să demisionez pentru că s-au luat cele mai multe mijloace de protecţie pentru poliţişti? 
Carmen Dan a declarat, luni, că a decis ca raportul privind organizarea alegerilor în ţară de către Ministerul de 
Interne va fi publicată pe site-ul instituţiei, subliniind că documentul răspunde la unele întrebări din spaţiul public. 
Ministrul spune că ea este mereu indicată ca fiind vinovată. 
„Eu, cum a trebuit să fiu prezentă la ultimul Consiliu JAI, câteva întrebări, subiecte au rămas fără răspuns. Neştiind 
cine sunt specialiştii din conducerea MAI, singurul vinovat de serviciu este Carmen Dan. Pentru orice se întâmplă. 
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(...) A existat o amplă discuţie privind organizarea alegerilor pentru europarlamentare şi referendum.Vă amintiţi 
de cererea preşedintelui să fim demişi eu şi Meleşcanu. (...) Pentru a nu lungi subiectul, am decis ca informarea 
privind alegerile din ţară să fie făcută publică azi (luni. n.r.), pe site-ul Ministerului”, a declarat ministrul Carmen 
Dan. 
Potrivit ministrului, în document sunt incluse aspecte „interesante” privind neregulile tabletelor folosite în secţiile 
de votare. 
„Funcţionarea softului nu e nici în competenţa, nici responsabilitatea Ministerului. Aşa cum am comunicat, am 
transmis o corespondenţă STS şi am vorbit cu directorul general al serviciului când aveam sute de semnalări în 
sistem privind posibile voturi multiple, dar care nu se confirmau în realitate. Problema nu s-a rezolvatm, ci din 
contră, până la finalul zilei, am semnalat 9.000 de sesizări. (...) Tot noi suntem pe lista vinovaţilor domnului 
preşedibnte. Aţi auzit de altă instituţie? Eu nu”, a mai subliniat ministrul de Interne. 
Ministrul Dan: Trebuie să demisionez pentru că s-au luat cele mai multe mijloace de protecţie pentru poliţişti? 
Carmen Dan a declarat, în privinţa poliţistului de la Timişoara mort în misiune, că dotarea Ministerului este 
subiectul care poate fi în continuare dezbătut, însă nu consideră că trebuie să demisioneze deoarece, în mandatul 
său, a adoptat cele mai multe mijloace de protecţie pentru poliţişti. 
„Dincolo e situaţia tragică, suferinţa familiei şi camarazilor, subiectul principal pe care-l putem discuta acum, la 
rece, după ce emoţia a trecut, este dorarea poliţiei. În acest domeniu am destule lucruri care nu mă pot mulţumi 
cu atât mai mult cu cât e responsabnilitatea ministrului să aducă resurse financiare şi logistice pentru nevoile 
Ministerului. Dar oare trebuie să-mi dau demisia pentru că am adus cel mai mare buget al MAI din ultimii 10 ani? 
Sau pentru că în mandatul meu s-au luat cele mai multe mijloace de protecţie pentru poliţişti, veste 
antiînjunghiere şi veste antiglonţ. Sau pentru că în ultimii 2 ani s-au achiziţionat cele mai multe autospeciale după 
cele din mandatul ministrului Oprea, din 2015, cu care sunt în mod constant comparată de către anumiţi 
sindicalişti?”, a declarat Carmen Dan. 
Carmen Dan a mai subliniat că gradul de înzestrare a parcului auto a MAI va fi, anul acesta, de 60%, comparativ cu 
cel din 2017, când era de 40%. 
Un poliţist în vârstă de 43 ani, de la Postul de Poliţie Recaş, a fost împuşcat mortal, în misiune, de Marcel Ionel 
Lepa, de 47 de ani, din oraşul Lugoj, care era dat în urmărire internaţională pentru tâlhărie. După tragedie, 
sindicaliştii din poliţie au condamnat subfinanţarea Ministerului. 
Lepa a fost fost găsit spânzurat în celula sa, luni dimineaţa, în jurul orei 6.30. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Carmen Dan, despre Valea Uzului: A existat o evidentă mobilizare a ultraşilor de ambele părţi 
Ministrul de Interne Carmen Dan a declarat luni, cu privire la incidentele din Valea Uzului, de Ziua Eroilor, că a 
cerut un raport şi în urma verificărilor poate să anunţe că forţele de ordine şi-au făcut datoria, chiar dacă a existat 
o evidentă activitate de mobilizare a ultraşilor de ambele părţi. 
"Am cerut o informare completă cu ce s-a întâmplat pe 6 iunie. Aprecierea mea este că reprezentanţii poliţiei şi 
jandarmeriei şi-au atins obiectivele misiunii: s-a evitat producerea de violenţe între români şi etnici maghiari, chiar 
dacă a existat o evidentă activitate de mobilizare a ultraşilor şi de o parte şi de alta. Nimeni nu a fost rănit sau 
lovit. Nu s-au produs distrugeri sau incendieri, care ar fi putut reprezenta o profanare de morminte. Singurul lucru 
a rămas: cum s-a putut ca porţile cimitirului să fie rupte", a declarat Carmen Dan. 
Legat de prezenţa în Valea Uzului a lui Sebastian Cucoş, cel care conducea Jandarmeria în perioada protestelor din 
10 august, Carmen Dan a spus: "în misiune erau forţe din 2 judeţe iar misiunea nu a fost una simplă, mai ales din 
perspectiva riscurilor. Indiferent cât le place sau nu unora, aici nu vorbim de persoane, ci de o instituţie. De la 
nivelul Ministerului de Interne misiunea a fost organizată de către secretarul de stat responsabil de ordinea 
publică". 
Ministrul de Interne a mai precizat că: "din modul cum a evoluat acest subiect, chiar de dinainte de alegeri, pare 
evident că grupuri sau persoane, profitând de situaţia juridică neclară, au creat o stare de tensiune, care să 
permită potenţarea unor interese". 
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Carmen Dan a precizat că neînţelegerile între autorităţile din Harghita şi cele din Bacău, cu privire la apartenţa 
cimitirului, este o problemă veche, iar ultima întâlnire pe această temă a avut loc în 2012, ulterior administraţiile 
aşteptând rezolvarea în instanţă. 
Ministrul Carmen Dan spune că reprezentanţii autorităţilor locale din cele două judeţe se vor întruni într-o şedinţă 
comună privind clarificarea situaţiei juridice a cimitirului. De asemenea, Carmen Dan consideră binevenită 
propunerea ca Ministerul Apărării să preia administrarea cimitirului. 
„În cazul în care nu se va ajunge la o înţelegere pe cale amiabilă, instanţa va fi sesizată pentru a hotărî asupra 
tuturor aspectelor juridice aflate în dispută. Atât timp cât amebele judeţe şi ambele comunităţi vor avea puncte de 
vedere diferite faţă de apartenenţa acestui cimitir, tensiuni de acest fel, vor putea fi generate oricând. De aceea, 
este foarte binevenită decizia Guvernului ca MApN să preia administrarea acestui cimitir indiferent de autoritatea 
publică locală pe teritoriul căreia se află”, a explicat Carmen Dan. 
În data de 6 iunie, de Ziua Eroilor, câteva sute de persoane au forţat intrarea în cimitirul internaţional din Valea 
Uzului, după ce administraţia locală a interzis accesul. Alte câteva sute de oameni, etnici maghiari, au format un 
lanţ uman în faţa cimitirului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Beretta made in Plopeni. Piese pentru pușca de asalt Beretta vor fi produse în România. Sindicaliștii de la 
fabrica de armament din Cugir, nemulțumiți 
La Uzina Mecanică Plopeni se vor produce componente ale unei arme de asalt Beretta. Memorandumul de 
colaborare cu firma italiană i-a nemulțumit însă pe sindicaliștii de la fabrica de armanent de la Cugir. Acolo există 
deja un prototip de pușcă de asalt, care ar respecta toate standardele NATO. 
Producătorii puștilor și pistoalelor Beretta le-au oferit polițiștilor și militarilor posibilitatea de a încerca noile arme 
cu care speră că vor fi dotate trupele de la noi. 
Demonstrația a urmat semnării unui memorandum de colaborare dintre firma italiană şi Ministerul Economiei. 
Ministerul de Interne este un posibil client al noii societăți de la Plopeni. 
Compania italiană va investi 6 milioane de euro la Uzina Mecanică Plopeni, unde o hală va fi transformată în linie 
de asamblare pentru pușca ARX160. 
Sindicaliștii de la fabrica de armament Cugir sunt nemulțumiți de concurenţa de la Plopeni. 
Ministrul Economiei a anunțat că în 6 luni ar trebui să înceapă producția la fabrica din Plopeni. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Sindicalistii din penitenciare spun cum si de ce se sinucid detinutii, dupa ce ucigasul politistului din Timis s-a 
spanzurat 
Rata sinuciderilor din penitenciare este de trei ori mai mica decat cea din randul populatiei Romaniei, subliniaza 
Federatia Sindicatelor din Administratia Nationala a Penitenciarelor. 
Sindicalistii afirma ca, de regula, detinutii care se sinucid ascund aceasta intentie si folosesc obiecte de inventar 
din camera si dintre cele permise a fi pastrate asupra lor. 
Federatia spune ca face aceste precizari dupa ce in spatiul public au existat azi numeroase intrebari cu privire la 
modul in care s-a sinucis detinutul Marcel Lepa, ucigasul politistului din Timis. 
"In penitenciarele din Romania, rata sinuciderilor este in medie de 3,95 la 10.000 de detinuti. Sub cea din 
Norvegia (30), Franta (12,4), Belgia (11) ori Portugalia (9,1) . Rata sinuciderilor in penitenciarele romanesti este de 
3 ori mai mica decat in randul populatiei Romaniei. 
De regula, detinutii care se sinucid ascund aceasta intentie si folosesc pentru sinucidere obiecte de inventar din 
camera si dintre cele permise a fi pastrate asupra lor: cearceafuri, paturi, fete de perna, obiecte de imbracaminte, 
lame de ras ori instrumente taietoare improvizate", se arata intr-un comunicat al Federatiei Sindicatelor din 
Administratia Nationala a Penitenciarelor remis Ziare.com. 
Sindicalistii subliniaza ca personalul penitenciarului supravegheaza vizual camerele de detinere, insa anumite 
spatii precum grupul sanitar nu pot fi supravegheate din ratiuni de protectie a intimitatii, desi sunt verificate de 
cel putin 2 ori pe zi. 
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"Supravegherea continua nu este permisa fiind considerata abuziva; chiar si in cazul detinutilor clasificati ca fiind 
cu risc de sinucidere, aceasta fiind periodica, desi mult mai frecventa. Sunt destule situatii in care personalul 
penitenciarului si detinutii intervin cu succes pentru a opri tentative de sinucidere, detentia in comun fiind un 
avantaj in aceste cazuri", se mai arata in comunicat. 
Federatia Sindicatelor din Penitenciare spune ca tabloul sinuciderilor ce au loc in inchisori seamana cu cel al 
sinuciderilor de afara. 
"Cu exceptia motivelor legate strict de pedeapsa in sine ce presupune lipsirea de libertate, tabloul sinuciderilor ce 
au loc in penitenciare seamana cu cel al sinuciderilor ce au loc afara. 
In literatura de specialitate se considera ca pana la 90% dintre cei care se sinucid au o afectiune psihica, chiar daca 
uneori acest act poate fi prima manifestare a acelei afectiuni. 
Toate decesele care au loc intr-un penitenciar, indiferent de motivul prezumtiv, sunt verificate de Parchetul de pe 
raza caruia se afla penitenciarul in cauza", mai afirma sindicalistii. 
Ionel Marcel Lepa, barbatul care a ucis un politist in Timis, s-a sinucis, luni dimineata, in penitenciar. 
Conform Politiei, citata de News.ro, luni dimineata, in jurul orei 06:40, Ionel Marcel Lepa, cercetat pentru 
uciderea politistului din cadrul IPJ Timis, a fost gasit spanzurat in camera de arest de la Penitenciarul "Popa Sapca" 
din Timisoara. 
Un echipaj medical a constatat decesul. Potrivit Mediafax, a fost deschisa o ancheta interna la penitenciar. 
Politistul Cristian Amariei a murit pe 2 iunie, la Izvin, fiind impuscat de Ionel Marcel Lepa, un barbat care fusese 
condamnat la inchisoare pentru talharie si care s-a sustras incarcerarii. 
Acesta a fost prins dupa doua zile de cautari organizate de oamenii legii. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Ministrul Muncii: Românii din diaspora încep să se întoarcă acasă „încet, timid” 
Ministrul Muncii, Marius Budăi, se bazează pe întoarcerea românilor acasă pentru finanţarea pensiilor majorate. 
Este una dintre sursele de venit suplimentare pe care ministrul le-a identificat pentru creșterea accelerată şi 
considerabilă a pensiilor în urmatorii 3 ani, fără să spună însa pe ce elemente concrete se bazează. 
Anca Orheian, jurnalist Digi24: În ce stadiu este Legea pensiilor? Astăzi ar fi trebuit să aibă loc un vot la Senat. 
Marius Budăi, ministrul Muncii: Au fost discutate și propunerile pe care noi le-am gândit și le-am prezentat celor 
două comisii de specialitate din Camera Deputaților și din Senat. A fost discutată în primă fază, ca primă cameră 
sesizată, la Senat, s-a dat un vot și un raport la Comisia de muncă din Senat, urmează votul în plen, ulterior 
trimiterea către Camera Deputaților, discuțiile din Comisia de muncă din Camera Deputaților și, evident, votul 
final, după care mai avem un pas de făcut, trimiterea la dl președinte pentru o eventuală – sau nu – promulgare. 
Ceea ce pe noi, ca specialiști, ne doare este această întârziere mare, nejustificată. Decizia CCR nu se referă și nu 
pronunță nici în motivare, nici pe parcurs că ar fi fost cumva vreo problemă de neconstituționalitate. Au fost 
solicitate câteva clarificări care, din punctul meu de vedere, se puteau face și la normele de aplicare. 
-Deci acele articole pe care le-ați trimis către Parlament, refăcute... 
-Nici nu este un articol întreg. Din peste 180 de articole, doar 2 aliniate au fost solicitate clarificări, deci nu să fie 
modificări. „Datorat” și „plătit” a rămas în continuare, am spus doar că se datorează de către noi, ca angajați, 
pentru că noi datorăm conform veniturilor pe care le realizăm și am spus foarte clar că angajatorul calculează, 
reține și plătește. 
Deci e o chestiune pe care eu am spus de la început că o văd doar într-o cheie politicianistă și nu văd de ce ar 
trebui ca părinții și bunicii noștri să sufere de pe această chestiune. Dar îi asigur că vom face tot posibilul – și deja 
neoficial, pentru că oficial nu putem, dar avem întâlniri succesive cu specialiștii de la Casa Națională de Pensii și în 
paralel cu această recalculare care se întâmplă pe legea 221 pe 2018 discutăm și aspecte premergătoare. 
-Știu că trebuia să faceți angajările de la începutul anului. E vorba de mulți oameni care ar trebui să învețe un 
sistem, să învețe o nouă formulă. 
-Nu numai acest lucru. Această amânare înseamnă că noi nu am avut la îndemână posibilitatea legală să 
organizăm niște licitații și niște achiziții publice. Trebuie să ne îmbunătățim și infrastructura informatică, dar vom 
face tot posibilul ca ceea ce am promis să fie deja început, să facem, chiar dacă cu întârziere, toate eforturile și să 
ajungem la o situație în care să nu deranjăm și să nu supărăm pensionarii. 
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-Știu că termenul inițial e depășit de mult și aveați un final de 2021 când toate pensiile ar fi trebuit să fie 
recalculate. Se mai poate face acest lucru sau va fi nevoie de amânarea aplicării legii? De fapt, de asta le e teamă 
tuturor. 
-Eu am afirmat tot timpul că acești colegi ai mei din cadrul Caselor județene de pensii sunt niște eroi – și nu 
exagerez deloc – și cu siguranță vom beneficia de sprijinul lor, cu siguranță vom face toate eforturile pentru a 
implementa ceea ce ne-am asumat, și ca program de guvernare, și ca majoritate parlamentară. Sigur că o să fie 
mai greu, sigur că o să avem mai mulți pași de făcut, dar trebuie să măsurăm de 10 ori și să tăiem o dată și să 
putem implementa ceea ce e de implementat și să terminăm cu inechitățile din sistemul public de pensii. Practic 
acesta este lucrul pe care și-l propune această lege. 
-De ce nu se grăbesc colegii dvs? 
-Trebuie respectate niște termene, trebuie respectați niște pași, nu putem merge pe repede înainte fără 
dezbatere parlamentară, să intrăm apoi în altă posibilitate ca, știu eu, colegii noștri din opoziție să o poată ataca 
din nou sau președintele să retrimită la revizuire în Parlament sau alte piedici pe care le-am avut de-a lungul 
timpului. Inclusiv programul de tomate a fost atacat la CCR. 
-O vedeți doar ca pe o practică de a pune bețe în roate? 
-Dacă luăm și calculăm numărul de legi atacate la CCR, pe mandatul d-lui președinte și pe acest mandat 
parlamentar de colegii din opoziție și îl punem în balanță cu numărul de atacuri la CCR din trecut o să vedem că 
acesta este net superior și nu a făcut altceva decât să întârzie punerea în practică, lucru care s-a întâmplat de la 
începutul guvernării. Noi ar fi trebuit să preluăm guvernarea la 1 ianuarie 2017 și atunci am spus că în prima lună 
de guvernare, prima măsură este dispariția celor 102 taxe, iar asta a fost posibilă cu o lună întârziere. Atunci am 
zis că e o chestie, e un joc politic, un joc democratic, nu am înțeles nici atunci. Dar pe parcursul acestor ani, au tot 
fost atacuri la CCR, care până la urmă s-au dovedit a fi atacuri gratuite, care nu au fost concluzionate prin decizii 
ale CCR. 
-Bani sunt? Anul acesta avem 8 miliarde... 
-8,4. După cum știți, anticipând acest demers, am prevăzut în OUG 114 majorarea punctului de pensie de la 1 
septembrie la 1265 (lei). Pe baza legii 221 puteam prinde în bugetul pe anul acesta efortul bugetar, trebuia să 
avem o bază legală ca la construcția bugetului pe 2019 să avem prins și efortul bugetar pentru majorarea aceasta. 
Am prins acești bani, nu avem nicio problemă. Nu discutăm încă în România de bugete multianuale. 
-În 2022 vor fi 80 de miliarde. Acolo impactul este uriaș, pentru că vor crește foarte mult pensiile. De unde se va 
susține? 
-Trebuie să facem analiza din mai multe puncte de vedere. În primul rând pe colectare. Noi ne raportam în 2016, 
2017, la o masă salarială mult mai mică decât acum, la un număr de angajați, la un număr de contracte de muncă, 
care erau mult mai mici până acum. Acestea vin cu contributivitate mai mare – crescând masa salarială crește și 
contributivitatea – iar ceea ce s-a întâmplat prin trecerea contribuțiilor de la angajator la angajat a determinat 
spre sfârșitul anului 2018 o scădere semnificativă, aproape de zero, la bugetul de pensii. 
Noi suntem într-o dinamică de dezvoltare foarte mare. Uitați-vă prin comunele din România ce se întâmplă, vizavi 
de lucrările prin Programul de dezvoltare rurală, ne dorim să implementăm proiecte de infrastructură mari prin 
parteneriatul public-privat. Recent am declarat domeniul construcțiilor prioritar pe următorii 10 ani, pentru că 
avem nevoie cu toții în România de autostrăzi, de spitale, refaceri de școli, tot ce înseamnă infrastructură. 
Cu siguranță, numărul de angajați va crește. Prin această majorare a salariului minim, de ridicat veniturile 
populației din România, prin acea măsură de o fiscalizare mai mică în construcții și creşterea salariului minim și 
prin discuțiile cu patronatele și sindicatele din construcții, deja, timid, ușor, la nivel de zeci, sute de oameni încep 
să se întoarcă în România. Deja sunt tot mai interesați să revină acasă, pentru că nu e ușor nici acolo să-și câștige 
existența. Dacă ușor-ușor ridicăm masa salarială, veniturile, chiar dacă nu reușim în scurt timp să ajungem egal la 
egal cu UE, toate acestea sunt cumuli de factori de a aduce oamenii din afară, de a creşte numărul de locuri de 
muncă, de a face infuzie în investiții. 
-Nu vă spune Ministerul de Finanțe că nu sunt bani... 
-Nu am avut această discuțis sub niciă formă, noi discutăm de bugete. În construcția din acest an nu avem nicio 
sincopă. Legea trebuie respectată. 
(Sursa: Digi 24) 
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 #romania2019.eu/Viitorul pachet legislativ european, noi posibilităţi de adaptare a luptei împotriva bolilor 
transmisibile la animale şi la om 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea, consideră că viitorul pachet legislativ european privind sănătatea animală, care 
va intra în vigoare în aprilie 2021, va crea noi posibilităţi de adaptare a luptei împotriva bolilor transmisibile la 
animale şi la om, dar va avea şi un rol important în asigurarea unor instrumente noi şi moderne în prevenirea şi 
controlul acestor boli. 
Petre Daea a participat luni la Conferinţa la nivel înalt privind bolile transfrontaliere la animale, eveniment 
organizat în marja Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene. Obiectivul principal al conferinţei l-a 
constituit realizarea unui schimb de opinii şi bune practici, dar şi identificarea căilor eficiente de acţiune pentru 
viitor, în vederea păstrării sănătăţii animalelor şi a gestionării resurselor alimentare. 
Subiectele abordate au vizat perspectiva fermierilor privind managementul riscului în bolile transfrontaliere, în 
vederea asigurării continuităţii activităţii, asistenţa FAO pentru statele afectate de bolile transfrontaliere, inclusiv 
Pesta Porcină Africană (PPA) şi Pesta micilor rumegătoare, punctul de vedere al UE privind bolile transfrontaliere 
la animale, rolul EFSA în sprijinirea Statelor Membre pentru a face faţă acestor epidemii, importanţa cooperării în 
cadrul bolilor transfrontaliere la animale, experienţa Statelor Membre în gestionarea bolilor transfrontaliere 
privind Gripa aviară, Pesta Porcină Africană, Pesta micilor rumegătoare şi implicaţiile economice ridicate ale 
bolilor transfrontaliere în Europa. 
În discursul său, ministrul Agriculturii a subliniat că sănătatea animalelor şi managementul bolilor transfrontaliere 
sunt vitale pentru menţinerea unei agriculturi eficiente în Uniunea Europeană. Petre Daea a evidenţiat eforturile 
depuse de către Comisia Europeană, prin Direcţia Generală de Sănătate şi Siguranţă Alimentară, precum şi cele 
ale Organizaţiei Mondiale pentru Sănătate Animală şi ale Organizaţiei pentru Agricultură şi Hrană, accentuând 
importanţa cooperării şi colaborării la nivel continental, regional şi naţional, a structurilor veterinare în 
combaterea bolilor la animale. 
Şeful MADR i-a mulţumit comisarului european pentru sănătate şi siguranţa alimentelor, Vytenis Andriukaitis, 
pentru sprijinul acordat României în ultimii doi ani, din momentul apariţiei Pestei Porcine Africane (PPA) în ţara 
noastră. 
De asemenea, ministrul a realizat o analiză a evoluţiei PPA în România, declarând că, încă de la apariţia primului 
focar, au fost imediat puse în aplicare măsurile cuprinse în Planul de Contingenţă a PPA şi a evidenţiat, totodată, 
că stoparea înaintării virusului a fost posibilă şi datorită consultanţei tehnice de care a beneficiat ţara noastră şi a 
sprijinului financiar primit din partea Comisiei. 
Ministrul român a apreciat că, pentru a avea succes în combaterea bolilor la animale, este necesar să fie 
menţinute standarde ridicate în privinţa investiţiilor în structuri veterinare bine organizate şi să se realizeze 
îmbunătăţiri permanente ale acestora. 
La rândul său, comisarul Andriukaitis a subliniat faptul că problema bolilor transfrontaliere la animale trebuie 
menţinută în atenţia factorilor de decizie de la nivel politic european, iar dezvoltarea de strategii comune la nivel 
european reprezintă unul dintre elementele cheie în asigurarea protecţiei sănătăţii animalelor. 
Comisarul Andriukaitis, împreună cu ceilalţi oficiali europeni, vor efectua vizite în teren pentru a vedea obiective 
importante de investiţii din domeniul agricol. 
La eveniment au mai participat Geronimo Brănescu, preşedintele Autorităţii Naţionale Sanitar Veterinare şi 
pentru Siguranţa Alimentelor, precum şi înalţi oficiali europeni (Pekka Pesonen, secretar general al Copa Cogeca, 
Bernard Van Goethem, director DG Sante şi Eran Raizman, expert superior la Biroul de sănătate şi producţie 
animală din cadrul FAO). De asemenea, au susţinut prezentări pe temele dezbătute în cadrul conferinţei cadre 
universitare de renume, cercetători şi experţi din ţările membre ale Uniunii Europene.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Viorica Dăncilă, INTERVIU în exclusivitate la "Marius Tucă Show": Voi candida la şefia PSD/ In iulie mai putem 
face un congres pentru prezidenţiabil/ Nu voi abroga OUG 114, dar trebuie făcute modificări 
Premierul României Viorica Dăncilă a susţinut un interviu LIVE în cadrul emisiunii "Marius Tucă Show" transmisă 
pe mediafax.ro şi gandul.info. 
Declaraţiile premierului Dăncilă: 
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„Serviciile trebuie să îşi facă datoria, iar oamenii politici să nu fie implicaţi” 
Viorica Dăncilă a afirmat, la Marius Tucă Show, că serviciile de informaţii ar trebuie să îşi facă datoria lor, iar 
oamenii politici să nu fie implicaţi. Premierul a precizat că cine a spus că ea ar fi predat PSD serviciilor are o 
imaginaţie foarte bogată. Citeşte continuarea AICI 
 „Nu voi abroga OUG114, dar trebuie făcute modificări” 
 Premierul Viorica Dăncilă a declarat, la Marius Tuca Show, că nu va abroga OUG 114, dar vor exista modificări, 
acolo unde lucrurile nu sunt flexibile, în urma discuţiilor cu factorii implicaţi. 
"Nu voi abroga OUG 114, dar trebuie făcute modificări, pe care nu trebuie să le facă guvernul, ci cu toţi factorii 
implicaţi. Să putem modifica ce nu e bun", a declarat Viorica Dăncilă, la Marius Tucă Show. 
Ordonanţa 114, care prevede măsuri fiscale, în special pentru bănci şi companiile din energie şi comunicaţii a fost 
criticată în repetate rânduri de asociaţiile patronale, pe motiv că suplimentează sumele pe care companiile 
trebuie să le plătească autorităţilor de reglementare. 
Dăncilă recunoaşte pentru prima dată problemele cu Liviu Dragnea: Aveam păreri divergente 
Pentru prima dată, premierul Viorica Dăncilă a declarat, la Marius Tuca Show, că a avut probleme de comunicare 
cu Liviu Dragnea, în ultima perioadă de şefie a acestuia la PSD, afirmând că în seara alegerilor a mers la partid cu 
mai mulţi miniştri, ştiind de rezultatul slab de la urne. Citeşte continuarea AICI 
In iulie mai putem face un congres pentru prezidenţiabil/Ce spune despre Firea 
Premierul Viorica Dăncilă spune, la Marius Tuca Show, că este greu ca în următoarele două săptămânii să fie 
realizate toate sondajele pentru desemnarea prezidenţiabilului, motiv pentru care este posibil ca social 
democraţii să fie convocaţi într-un nou congres în luna iulie. 
"E un partid mare, avem oameni valoroşi, sunt opinii diferite, dar eu ştiu că ori de câte ori acest partid a fost în 
cumpănă s-a unit. Şi eu sper să facem acest lucru. Dincolo de candidaţi, e important să unim partidul", a declarat 
Viorca Dăncilă. 
Întrebată dacă Gabriela Firea ar fi variantă pentru prezidenţiabil, Dăncilă a spus: "Mi-ar plăcea ca cineva cunoscut 
să candidze la prezidenţiale. Fie că e femeie ori bărbat eu voi susţine candidatul nostru". 
Legat de profilul candidatului: "Cred că românii doresc un om echilibrat, care să fie preşedintele tuturor 
românilor, un om care să nu împartă în partidul meu şi partidul altora. Cred că trebuie să fie un preşedinte 
mediator. Cred că preşedinte jucător am avut şi cred că românii nu îşi mai doresc un preşedinte jucător. Sper. 
Vom vedea la alegeri". 
Premierul anunţă că este posibil ca în luna iulie să fie un nou congres. "Eu cred că în luna iulie mai putem să facem 
un Congres, pentru că aşa e statutul ca prezideţiabilul să fie votat în Congres. Pentru că trebuie să facem mai 
multe sondaje (de ce e Congresul în iulie – n.r.). Tratăm cu foarte multă seriozitate acest lucru". 
Despre acţiunile PSD în următoarea campanie: Nici mitinguri nu trebuie să facem 
Viitorul candidat la prezidenţiale nu va fi anunţat pe Arena Naţională şi nici mitinguri nu trebuie să mai fie 
organizate, a anunţat Viorica Dăncilă. Liviu Dragnea a organizat, înainte de europarlamentare, zeci de mitinguri în 
ţară. 
Întrebată dacă PSD îşi va lansa candidatul pe Arena Naţională, Viorica Dăncilă a spus: "Nu, nu vom face pe Arena 
Naţională. Nici mitinguri nu trebuie să facem din pnuctul meu de vedere. Eu cred că trebuie să fim în mijlocul 
oamenilor, iar PSD trebuie să se reintoarcă la acest mod de a face campanie". 
Întrebată de relaţia cu preşedintele Klaus Iohannis, Dăncilă a spus: "Erau discuţii punctuale referitoare la mai 
multe aspecte. Mi-ar fi plăcut să discutăm mai mult despre preşedinţia rotativă. Gândiţi-vă că eu am invitat 
preşedintele României, când am avut deschiderea la Ateneu, pe toată lumea. Să avem un dialog pe susţinerea 
liderilor instituţiilor europene, ce înseamnă anumite decizii, intern şi extern", a declarat Viorica Dăncilă. 
"A fost şi o perioadă foarte grea, intrarea în strategia e campanie care a agitat foarte mult lucrurile", a mai spus 
premierul. 
Preşedintele Klaus Iohannis şi prmeierul Viorica Dăncilă au avut în repetate rânduri neînţelegeri, în special legate 
de nominalizarea unor miniştri, premierul acuzând blocaje ale şefului statului prin amânarea sau refuzul semnării 
decretelor. 
 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.mediafax.ro/politic/dancila-serviciile-trebuie-sa-isi-faca-datoria-iar-oamenii-politici-sa-nu-fie-implicati-18163989
https://www.mediafax.ro/politic/dancila-recunoaste-pentru-prima-data-problemele-cu-liviu-dragnea-aveam-pareri-divergente-18163898


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
 Demiterea lui Remus Borza: Dacă toţi consilierii şi-ar comunica opiniile, ar fi haos 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, luni, la emisiunea "Marius Tucă Show", referitor la demiterea lui Remus 
Borza, că a avut o discuţie cu acesta şi i-a explicat că din momentul în care a fost numit consilier al premierului nu 
mai poate ieşi în public cu păreri personale, nediscutate în Executiv. 
"Eu cred că un lider ca să fie puternic nu trebuie să aibă un limbaj violent sau care să fie coleric. Cred că acesta e 
atributul oamenilor slabi. Eu nu vreau să îl critic pe domnul Borza. Sunt sigură că din punct de vedere profesionat 
e pregătit. Am avut o discuţie cu dânsul. Nu mai poţi vorbi în nume personal, deja vorbeşti în numele Guvernului. 
Înainte de a ieşi public trebuie să te consulţi şi să te asiguri că aceasta e linia Guvernului. Gândiţi-vă că am mulţi 
consilieri, dacă ar ieşi toţi şi ar comunica opiniile, ar fi haos. Acest lucru nu pot să îl tolerez", a declarat Viorica 
Dăncilă, la emisiunea "Marius Tucă Show". 
Premierul Viorica Dăncilă l-a demis, săptămâna trecută, pe consilierul său economic, Remus Borza, după 
declaraţiile acestuia privind reducerea numărului de bugetari şi de ministere. Acesta a avansat sâmbătă, într-o 
intervenţie telefonică la un post de televiune, ideea unei noi ordonanţe care să modifice celebrele OUG 114/2018 
şi oug 19/2019. În context, Borza a vorbit şi de o reducere a numărului de bugetari şi o scădere a numărului de 
ministere. „Am crescut veniturile în sectorul bugetar, cred că suntem singura ţară din lume care plăteşte mult mai 
bine salariaţii din sectorul public decât pe cei din sectorul privat. Trebuie să gestionăm 800.000 de bugetari, am 
gonflat foarte mult administraţia. Şi la Guvern trebuie să mai reducem din ministere. E mai eficient, mai rămân 
bani să facem şi o fabrică în România”, a spus Borza, la Antena 3. 
Remis Borza a deţinut funcţia de consilier onorific pe probleme economic al premierului timp de o săptămână. 
„Eu cred că moţiunea de cenzură nu va trece” 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, luni, la emisiunea "Marius Tucă Show", că, după părerea sa, moţiunea de 
cenzură nu va trece, liderul de la Palatul Victoria precizând însă că, dacă acest lucru se va întâmpla, PSD va trebuie 
să treacă în opoziţie. 
"Categoric că trebuie să avem schimbări. Vă daţi seama că trecem în opoziţie, dacă această moţiune de cenzură 
trece. Nu am făcut scenarii. Încercaţi să sugeraţi faptul că dacă va trece moţiunea premierul va pierde la Congres. 
Dacă am spus că o sa candidez, o să candidez şi într-o variantă şi în cealaltă. Eu cred că moţiunea nu va trece", a 
declarat Viorica Dăncilă, la emisiunea "Marius Tucă Show". 
Premierul a precizat că, din ce ştie, marţi va fi depusă moţiunea de cenzură, urmând ca săptămâna viitoare să fie 
dezbătută şi votată, 
"Am înţeles că mâine (marţi -n.r.) va fi depusă şi sper ca la începutul săptămânii viitoare să avem închis acest 
subiect. În momentul când vii cu o moţiune trebui să vii cu o propunere, cu o variantă de Guvern. Că vii şi acuzi şi 
jigneşti nu ţine loc de certitudine pentru un proiect politic pentru cetăţeni. Am văzut că programul lor e să taie 
salariile IT-iştilor, că merge pe o politciă de austeritate", a completat Viorica Dăncilă. 
 Dăncilă anunţă că va candida la şefia PSD 
Premierul Viorica Dăncilă anunţă că va fi candidat la funcţia de preşedinte al PSD, la congresul din 29 iunie. 
"Cred că voi candida. Deocamndată sunt foarte preocupată de organizare", a spus Viorica Dăncilă, la Marius Tuca 
Show. 
Întrebată dacă va fi candidat, Dăncilă a răspuns: "Da, dar eu sper să mai fie şi alţi candidaţi". 
Congresul PSD va avea loc pe data de 29 iunie. 
Întrebată de prezidenţiale, Dăncilă a spus: "Nu (candidez la prezidenţiale – n.r.). Eu cred că nu mai trebuie să avem 
această opinie că şeful partidului trebuie să fie candidatul la prezidenţiale. Pot să îi fiu alături, pot să organizez 
partidul. Eu cred că nu trebuie să mai mergem în aceeaşi logică. Candidatul trebuie să se bucure de popularitate. 
De aceea am vrut acest Congres mai devreme pentru ca toate eforturile noastre să fie axate pe candidatul la 
prezidenţiale". 
Cât despre candidat: "Categoric, orice coleg bine plasat în sondaje, cum stă Gabi Firea. Eu refuz să cred că există 
tabere. Mai sunt şi alţi colegi care se bucură de susţinere în partid. Aşa e în democraţie Asta nu înseamnă că 
suntem rivali, că ne certăm şi nu avem aceeaşi ţintă de a creşte PSD". 
 Despre acţiunile PSD în următoarea campanie: Nici mitinguri nu trebuie să facem 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, la "Marius Tucă Show", că viitorul candidat la prezidenţiale nu va fi anunţat 
pe Arena Naţională şi nici mitinguri nu trebuie să mai fie organizate. Liviu Dragnea a organizat, înainte de 
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europarlamentare, zeci de mitingurir în ţară. 
Întrebată dacă PSD îşi va lansa candidatul pe Arena Naţională, Viorica Dăncilă a spus: "Nu, nu vom face pe Arena 
Naţională. Nici mitinguri nu trebuie să facem din pnuctul meu de vedere. Eu cred că trebuie să fim în mijlocul 
oamenilor, iar PSD trebuie să se reintoarcă la acest mod de a face campanie". 
Întrebată de relaţia cu preşedintele Klaus Iohannis, Dăncilă a spus: "Erau discuţii punctuale referitoare la mai 
multe aspecte. Mi-ar fi plăcut să discutăm mai mult despre preşedinţia rotativă. Gândiţi-vă că eu am invitat 
preşedintele României, când am avut deschiderea la Ateneu, pe toată lumea. Să avem un dialog pe susţinerea 
liderilor instituţiilor europene, ce înseamnă anumite decizii, intern şi extern", a declarat Viorica Dăncilă. 
"A fost şi o perioadă foarte grea, intrarea în strategia e campanie care a agitat foarte mult lucrurile", a mai spus 
premierul. 
Preşedintele Klaus Iohannis şi prmeierul Viorica Dăncilă au avut în repetate rânduri neînţelegeri, în special legate 
de nominalizarea unor miniştri, premierul acuzând blocaje ale şefului statului prin amânarea sau refuzul semnării 
decretelor. 
 Dăncilă, despre justiţie: Nu mai vreau să fie subiectul principal de discuţie 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, la Marius Tuca Show, că nu mai vrea ca justiţia să fie motiv principal de 
discuţie, iar întrebată dacă există vreun proiect pe justiţie în orizontul apropiat, premierul a negat. 
Nu mai vreau să fie subiectul principal de discuţie (n.r.: justiţia). Nu mai vreau să îl abordăm decât atunci când 
sunt lucruri evidente şi trebuie să le semnalăm. Am fost la Bruxelles, trebuie să luăm în calcul fiecare punct din 
MCV pentru că vrem să fie ridicat", a declarat Viorica Dăncilă, la Marius Tucă Show. 
Întrebată dacă există în orizont vreo decizie luată de justiţie, premierul a răspuns: "Nu". 
Cât priveşte posibilitatea ca preşedintele să trimită în Parlament modificările la legile justiţiei, preşedintele 
interimar al PSD a spus: "Trebuie să vorbesc cu deputaţii şi senatorii, dar vom discuta foarte aplicat legat de acest 
aspect. Nu trebuie să vedem că dreptatea e de o singură parte. Nu am discutat încă despre acest aspect". 
„Nu am identificat temele pe care le voia populaţia. Ne-am axat foarte mult pe justiţie” 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat că social democraţii au făcut nişte greşeli care au dus la pierderea alegerilor 
europarlamentare, precizând că formaţiunea pe care o conduce interimar acum s-a axat foarte mult pe tema 
justiţiei, în detrimentul altora. 
"Au fost câteva greşeli din care trebuie să învăţăm. Am greşit că nu am identificat temele pe care le voia 
populaţia. Ne-am axat foarte mult pe temele de justiţie. Nu spun că nu erau teme necesare despre drepturile 
omului, despre abuzuri. S-a creat o percepţie greşită, atât la nivel intern, cât şi extern. Guvernul a dat patru OUG 
referitoare la justiţie. Guvernul Cioloş a modificat într-o noapte 150 de articole la Codul penal şi Codul de 
procedură penală. Atunci nu s-a discutat nimic. A fost o percepţie erau foarte multe lucruri legate de anumite 
persoane", a declarat Viorica Dăncilă, la "Marius Tuca Show". 
Premierul a precizat că social democraţii nu au vorbit suficient despre lucrurile bune care au fost făcute. 
"Nu s-a vorbit despre lucrurile bune care s-au făcut şi s-au făcut foarte multe. (..) Nu am ştiut să comunicăm şi pe 
alte teme", a completat Viorica Dăncilă. 
„Când mi s-a propus funcţia de premier, prima dată am spus NU" 
Premierul Viorica Dăncilă declară, la "Marius Tuca Show", că în momentul în care i s-a propus funcţia de premier 
prima dată a spus "Nu", dar după insistenţe a acceptat. Dăncilă afirmă că soţului i-a spus după ce a luat decizia. 
"Ca în mijlocul oceanului, care nu e liniştit, cu multe furtuni. O viaţă în care în fiecare zi îţi poate aduce un lucru 
nou, iar tu trebuie să ştii să răspunzi acestei provocări. Era o altă abordare în care principala armă era negocierea. 
Puteai să discuţi cu colegi din alte grupuri politice când voiai ca un amendament o lege să devină realitate. Din 
păcate aucm nu poţi să discuţi cu nimeni pentru că ura, dezbinarea",a spus Viorica Dăncilă. 
"Dorinţa mea a fost să discut cu conducerea partidului pentru a promova mai multe femei. Colegii au spus că au 
altă abordare şi că ar fi bine să mă pregătesc să preiau funcţia de premier. Primul meu răspuns a fost nu. Ştiam că 
la Bruxelles aveam foarte multe cunoştinte, am generat un val de încredere, şi că mi-e totuşi greu să revin la 
politica din România. Am vorbit cu preşedintele partidului, cu colegii mei, mi-au spus că un premier trebuie să fie 
unul echilibrat. Soţului meu, din păcate, i-am spus după. Nu mai era timp, pentru că am intrat în CEx. Fiecare, nu 
există un conducător (în familia mea-n.r.). Întotdeauna m-a susţinut. Cum şi eu l-am susţinut. Ar fi lăsat opţiunea 
la mine", a mai spus Dăncilă. 
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(Sursa: gandul.info) 
 

 Fostul ministru al Justiţiei Tudorel Toader enumeră greşelile PSD în justiţie: OUG 13, OUG de modificarea 
codurilor, recursul compensatoriu / Ce spune despre revocare 
Tudorel Toader a enumerat câteva greşeli făcute de PSD în justiţie, între aceste se numără OUG 13, legea 
recursului compensatoriu şi OUG privind modificarea codurilor penale. În privinţa revocării de la MJ, fostul 
ministru a menţionat ca motiv şi refuzul de promovare a OUG pe amnistie şi graţiere. 
„Dintre greşelile PSD referitoare la Justiţie! 
1. Emiterea OUG nr.13 din ianuarie 2017, cu toate consecinţele acesteia; 
2. Adoptarea Legii privind recursul compensatoriu. Legea a fost iniţiată în 2016, în procedura parlamentară MJ a 
emis aviz negativ, iar în controlul de constituţionalitate a susţinut neconstituţionalitatea acesteia; 
3. Refuzul de modificare a Codului penal şi a Codului de procedură penală, în acord cu deciziile de 
neconstituţionalitate pronunţate în controlul a posteriori, precum şi pentru transpunerea Directivei privind 
confiscarea extinsă, respectiv, a Directivei privind consolidarea prezumţiei de nevinovăţie”, se arată într-o postare 
pe Facebook a lui Tudorel Toader. 
Fostul ministru al Justiţiei a mai enumerat şi înfiinţarea Comisiei speciale comune a Camerei deputaţilor şi 
Senatului pentru sistematizarea, unificarea şi asigurarea stabilităţii legislative în domeniul justiţiei. 
„Comisia specială s-a interpus între Guvern şi Parlament denaturând procesul legislativ, sens în care oferim doar 
trei exemple: În iulie 2017, Guvernul a aprobat proiectul de lege, iniţiat de către MJ, pentru modificare Codului 
penal, în acord cu deciziile CCR, precum şi pentru transpunerea Directivei privind confiscarea extinsă. Proiectul de 
lege a fost preluat de către Comisia specială, pe care l-a modificat în mod substanţial, adăugând numeroase soluţii 
legislative declarate neconstituţionale. Pe cale de consecinţă, deşi au trecut doi ani, Codul penal nu a fost încă 
modificat în acord cu deciziile CCR, iar Directiva privind confiscarea extinsă nu a fost încă transpusă în legislaţia 
naţională”, a punctat Toader, pe Facebook. 
Potrivit acestuia, în noiembrie 2017, Guvernul a aprobat proiectul de lege, iniţiat de către Ministerul Justiţiei, 
pentru modificare Codului de procedură penală, în acord cu deciziile CCR, precum şi pentru transpunerea 
Directivei privind consolidarea prezumţiei de nevinovăţie, iniţiativă legislativă care a fost transmisă Parlamentului 
pentru legiferare. 
„Cu titlu exemplificativ, iniţiativa înfiinţării Secţiei speciale de investigare a infracţiunilor din justiţiei, a aparţinut 
Comisiei speciale”, spune Toader. 
„5. Insistenţele formulate pentru promovarea OUG referitoare la amnistie şi graţiere, în detrimentul proiectului 
de lege având acelaşi obiect de reglementare, proiect înaintat către parlament în ianuarie 2017. Trecând dincolo 
de competenţe şi normele de tehnică legislativă, se dorea un act de clemenţă cu puţine excepţii şi fără limite de 
pedeapsă! 
6. Insistenţele formulate pentru promovarea OUG referitoare la modificarea Codului penal şi a Codului de 
procedură penală, în acord cu unele dintre soluţiile cuprinse în proiectele de lege pentru modificarea 
respectivelor Coduri, proiecte elaborate în „alte centre de reflecţie”, mai arată postarea. 
Toader a redat şi motivele neavizării celor două proiecte de OUG: 
„- lipsa urgenţei adoptării unei OUG, în sensul prevederilor din Constituţie şi a jurisprudenţei CCR. Necesitatea 
îndeplinirii programului de guvernare nu poate fi invocată drept urgenţă pentru adoptarea unei OUG; 
- nu constituite urgenţă nici voinţa adoptării unor soluţii legislative mai favorabile, precum: reducerea termenelor 
de prescripţie a răspunderii penale; reducerea fracţiilor de executare a pedepselor, pentru a se putea solicita 
liberarea condiţionată; dezincriminarea sau modificarea unor infracţiuni etc.; 
- falsitatea motivelor invocate – încercarea de a se crea o percepţie eronată. Legiuitorul sau Guvernul, după caz, 
trebuie ca în termen de 45 de zile să modifice legea, în acord cu deciziile de neconstituţionalitate, doar atunci 
când respectiva decizie se pronunţă cu privire la o lege în vigoare, în controlul a posteriori. Atunci când decizia se 
pronunţă cu privire la un proiect de lege, în controlul a priori, nu există obligaţia pozitivă ca în termen de 45 de 
zile sa fie modificată lege, în sensul transpunerii soluţiilor legislative declarate ca fiind constituţionale. În această 
ipoteză, legiuitorul poate să renunţe la finalizare respectivului proiect de lege, însă, în ipoteza continuării 
legiferării, trebuie să ţină cont de respectivele decizii şi de considerentele acestora; 
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- lipsa voinţei de modificare a Codului penal şi a Codului de procedură penală, în acord cu obligaţiile izvorâte de 
numeroasele decizii de neconstituţionalitate pronunţate în ultimii ani, în sensul celor două proiecte de lege din 
iulie, respectiv noiembrie 2017, proiecte iniţiate de către MJ; 
- potrivit jurisprudenţei CCR, Guvernul nu poate adopta o OUG, substituindu-se legiuitorului, prin preluarea unui 
proiect aflat în dezbateri parlamentare/ facem referire, cu titlu exemplificativ, la decizia de neconstituţionalitate a 
OUG prin care era preluat, în formă modificată, proiectul Legii educaţiei naţionale”. 
Tudorel Toader a mai enumerat şi motivele revocării sale de la conducerea Ministerului Justiţiei: refuzul de 
promovare a OUG privind amnistia şi graţierea; refuzul de promovare a OUG pentru modificarea Codului penal şi 
a Codului de procedură penală; refuzul de avizare favorabilă a proiectului de act normativ privind înfiinţarea 
Fondului Suveran; refuzul de avizare a unor proiecte de acte normative, înainte ca acestea să fi ajuns la Minister. 
Tudorel Toader a demisionat din funcţia de ministru al Justiţiei la finele lunii aprilie, după ce PSD i-a retras sprijinul 
politic. Toader i-a predat mandatul Anei Birchall. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Partidul Democrat din Moldova invită partidele politice parlamentare la dialog 
Partidul Democrat din Moldova (PDM) cheamă partidele parlamentare la dialog pentru deblocarea crizei politice 
profunde cu care se confruntă Republica Moldova, a declarat vicepreşedintele formaţiunii, Andrian Candu, 
potrivit unui comunicat publicat pe site-ul PDM. 
Decizia vine după ce mai multe organizaţii internaţionale, printre care UE, NATO şi OSCE au făcut apel la forţele 
politice implicate în această criză să poarte discuţii şi să respecte statul de drept. 
„Luând în considerare prevederile legale ale Constituţiei şi recentele decizii ale Curţii Constituţionale, la ora 
actuală suntem într-un blocaj juridic. Acest blocaj este periculos, deoarece poate avea efecte negative asupra 
instituţiilor statului, care activează în baza legii. Am analizat zilele acestea şi experienţa altor state. Suntem lipsiţi 
de soluţii juridice, deoarece deciziile Curţii Constituţionale sunt obligatorii, nu pot fi revizuite sau anulate. Pentru 
a nu ne aprofunda şi mai mult în acest blocaj, politicul trebuie să găsească soluţii politice, aşa cum ne-au 
recomandat inclusiv toţi partenerii internaţionali”, a declarat Andrian Candu. 
Potrivit aceluiaşi comunicat, PDM a lansat o invitaţie la discuţii partidelor politice parlamentare - PSRM şi blocul 
ACUM. În acest sens, PDM a creat o echipă de negociatori, condusă de vicepreşedintele Vlad Cebotari. 
Totodată, Candu i-a îndemnat pe politicienii moldoveni să se abţină de la escaladarea tensiunilor şi promovarea 
speculaţiilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Declaraţie comună a Franţei, Germaniei, Marii Britanii, Poloniei şi Suediei de susţinere a Parlamentului 
Republicii Moldova 
Marea Britanie, Franţa, Germania, Polonia şi Suedia au emis o declaraţie comună cu privire la recunoaşterea şi 
sprijinirea noului Parlament şi Guvern de la Chişinău, se arată într-un comunicat publicat pe site-ul gov.uk, ce 
aparţine Guvernului de la Londra 
"Franţa, Germania, Regatul Unit, Polonia şi Suedia au remarcat cu atenţie deosebită evoluţiile recente din 
Republica Moldova. În urma alegerilor parlamentare, o majoritate parlamentară aleasă în mod democratic a luat 
decizii importante, inclusiv formarea unui Guvern", se afirmă în comunicat. 
"În actuala criză constituţională, vedem şi susţinem Parlamentul Republicii Moldova, ca reprezentant al poporului 
moldovean, şi ca cel mai bun loc pentru a discuta toate problemele politice, inclusiv cele controversate", se 
precizează în declaraţia comună. 
"Solicităm calm şi reţinere. Toate părţile poartă răspunderea pentru soluţionarea acestei crize constituţionale prin 
mijloace paşnice", adaugă statele semnatare ale declaraţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
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 ONU: Populația mondială care suferă de obezitate a depășit-o pe cea care suferă de foame 
Populaţia mondială care suferă de obezitate a depăşit-o pentru prima oară pe cea care suferă de foame, potrivit 
datelor preliminare publicate de Organizaţia pentru Alimentaţie şi Agricultură a Naţiunilor Unite, citate de EFE și 
preluate de Agerpres. 
Deşi documentul privind starea globală a securităţii alimentare şi nutriţiei elaborat de mai multe agenţii ale ONU 
va fi publicat luna viitoare, directorul general al FAO, José Graziano da Silva, a precizat că rezultatele preliminare 
arată că, pentru prima oară, persoanele cu obezitate sunt mai numeroase decât cele care suferă de foame. 
În timpul inaugurării la Roma a unui simpozion internaţional asupra viitorului alimentaţiei, Graziano da Silva a 
subliniat că regimul alimentar prost este în creştere, mai ales în ce priveşte obezitatea. 
Anul trecut, ONU a estimat că populaţia care suferă de foame a crescut în 2017 pentru al treilea an consecutiv, 
până la 821 milioane de persoane în întreaga lume. Printre cauze s-au numărat conflictele, schimbările climatice şi 
recuperarea lentă a economiei. 
Obezitatea în rândul adulţilor afecta în 2016 peste 672 de milioane de oameni, din care 104,7 milioane de 
persoane în America Latină şi în Caraibe, cu mult cele 39 de milioane de persoane care sufereau de malnutriţie în 
această regiune între 2015 şi 2017. 
"Acum obezitatea este peste tot", fără să facă distincţie între ţările dezvoltate sau cele în dezvoltare, a declarat 
responsabilul FAO. EL a pus această problemă pe seama schimbării regimului alimentar, ca urmare a urbanizării și 
a consumului de mâncare de tip fast-food. 
(Sursa: Agerpres) 
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